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Protokół nr 6/19 

 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 19 marca 2019 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 12:05 

Zakończenie posiedzenia 13:40 

 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda witając wszystkich 

obecnych otworzył i prowadził posiedzenie. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, a także Wójt Gminy Jerzy Makowski, Zastępca Wójta Gminy 

Marek Gardygajło oraz Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 

Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

i Inwestycji Pani Beata Wilk. 

Na podstawie listy obecności przewodniczący komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji obecnych było 4 członków komisji. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda odczytał zaproponowany 

porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do porządku. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodniczący komisji poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie, tj. 4 głosami „za” przyjęła zaproponowany 

porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję 
3. Rozpatrzenie petycji i wypracowanie stanowiska 

4. Sprawy różne 

5. Zamknięcie posiedzenia komisji 

AD 2. Zaopiniowanie projektów na sesję 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poinformował, że 

wszyscy członkowie komisji zapoznali się z projektami uchwał przygotowanych pod obrady 

najbliższej sesji na dzień 22 marca 2019 roku, na wcześniejszych posiedzeniach komisji 

w których uczestniczyli. Następnie komisja przystąpiła do opiniowania projektów jak niżej:  

‒ projekt uchwały pod roboczym numerem VI/1/19 w sprawie zmian budżetu gminy na 

2019 r. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poprosił radnych o pytania do projektu 

uchwały. 

Głos zabrał Radny Sebastian Janiak, który poinformował, że na wcześniejszym posiedzeniu 

Komisji Rewizyjnej, której jest członkiem pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt 

uchwały z zastrzeżeniem co do zabezpieczonych środków na wykonanie kontenerów 

w Grzędzicach.  
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Wójt Gminy Jerzy Makowski poprosił na posiedzenie Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Panią Beatę Wilk celem przedstawienia wyjaśnień odnośnie 

wykonania kontenerów przy szkole w Grzędzicach. 

Następnie Radny Sebastian Janiak, poinformował, przybyłą Kierownik Panią Beatę Wilk, 

że po informacji jakie przekazała radnym na spotkaniu w sprawie szkół, odnośnie mogących 

pojawić się problemów z odbiorem kontenerów, warunkuje podjęcie uchwały po 

zapewnieniu, że wykonanie umowy będzie spełniało warunek bezpieczeństwa. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk, wyjaśniła, że 

poszukując firm zajmujących się wykonywaniem kompleksów modułowych, znalazła taką 
firmę, która w swojej ofercie twierdzi i prezentuje, że posiada certyfikat „pełnej ściany”. 

W rozmowie jej przedstawiciel potwierdził, że oprócz certyfikatu ściany, która spełnia 

wymogi przeciwpożarowe, również gwarantują certyfikaty dla całej budowli, czyli zlecając 

im wykonanie takiego modułu, oni nadają certyfikat przeciwpożarowy dla całej budowli. 

Kierownik wyjaśniła, że takie też warunki będą w specyfikacji, że kontener musi mieć 
zabezpieczenie przeciwpożarowe na ściany, oraz takie parametry i certyfikat będzie musiał 

być przedstawiony Gminie w momencie kiedy budowla będzie oddana do użytkowania. 

Kierownik podkreśliła, że warunki takie bezwzględnie będą wpisane w specyfikacji i do 

projektu i do przetargu. Kierownik powiedziała również, że jest możliwość wybudowania 

tych kontenerów do 1 września. 

Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska dodała, że nie jest to zadanie, które występuje 

w przedsięwzięciach. Jest to zadanie w budżecie jednego roku na wydatkach majątkowych 

w szkołach ogółem. Skarbnik Gminy potwierdziła, że środki na to zadanie będą z kredytu. 

Następnie radni poprosili Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 

o informacje w sprawie tematu oświetlenia, ponieważ jest on w zakresie spraw referatu, 

a z nim związana jest również petycja mieszkanki Lipnika, której rozpatrzenie jest 

przewidziane w kolejnym punkcie porządku obrad. 

Radny Sebastian Janiak powiedział, że po wcześniejszych rozmowach z wójtem, jako radni 

chcieliby mieć wpływ na kolejność wykonywanych inwestycji, przede wszystkim drogowych, 

a w związku z tym, iż temat oświetlenia w Lipniku był poruszany kilkakrotnie poproszą 
o przygotowanie również informacji o projektach dotyczących oświetlenia. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk wyjaśniła, że 

bardzo chętnie przedłoży ilość zadań czy też wniosków, które do tej pory wpłynęły do gminy 

na wykonanie oświetleń. Jednocześnie poinformowała, że jest to 52 lub 53 zadania, na kwotę 
ponad 18 mln zł. 

Następnie na prośbę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pawła Żmudy 

o nawiązanie do rozbudowy oświetlenia w Pęzinie, Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk wyjaśniła, że w Pęzinie jest dokumentacja 

przygotowana kilka lat temu, która nawet w 2017 r. była aktualizowana i można ją 
wykonywać. W Świętym również jest dokumentacja gotowa do wykonania. 

Radny Sebastian Janiak zaproponował, aby przygotować informację odnośnie oświetlenia, 

aby ustalić kolejkę tam gdzie są już projekty, a jeżeli będą jeszcze środki to pochylić się nad 

oświetleniem w Lipniku. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda powiedział, iż 
w związku z tym, że jest dokumentacja na Pęzino, to może należałoby ją wykonać. Natomiast 

w Lipniku trzeba pomyśleć najpierw o projekcie. Ponadto wracając do Pęzina radny Paweł 
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Żmuda powiedział, że ENEA usuwa transformator i robi przebudowę sieci ze względu na 

sprawy własnościowe i byłaby okazja to wykorzystać. 

Natomiast Kierownik Referatu Pani Beata Wilk dodała, że ENEA przy swojej inwestycji 

usuwa punkt kolizyjny, który Gmina miała w swoim projekcie. 

Następnie Skarbnik Gminy wyjaśniła, jakie środki w temacie oświetlenia są zaplanowane 

w tegorocznym budżecie. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda podziękował 

kierownikowi Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pani Beacie Wilk za 

przedstawione informacje, a Pani Beata Wilk opuściła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Kolejnym poruszonym tematem było zmniejszenie subwencji oświatowej. Skarbnik Gminy 

wyjaśniła, że do decyzji o zmniejszeniu subwencji jest metryczka, natomiast Zastępca Wójta 

Gminy dopowiedział, że zasięgał informacji w Ośrodku Administracji Szkół, jak była liczona 

subwencja. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda powiedział, że radni 

czekają na bardziej wyczerpujące wyjaśnienie kwestii zmniejszenia i wyliczenia subwencji 

oświatowej. 

Natomiast Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, że poprosił o sporządzenie przez 

OAS wyjaśnień w formie pisemnej, dlaczego i jak zostało to wyliczone. 

Zaś Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśniła, że według niej mógł mieć wpływ 

jakiś inny wskaźnik strukturalny. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/2/19 w sprawie uchwalenia zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2019-2031. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/3/19 w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

XVIII/136/08 Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/4/19 w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie wyboru delegatów do Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu 

Pomerania 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/5/19 w sprawie uchylenia uchwały nr 

V/49/19 Rady Gminy Stargard zmieniającej uchwałę Nr XII/109/11 Rady Gminy 

Stargard Szczeciński 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/6/19 zmieniająca uchwałę Nr 

XXXVII/272/2006 Rady Gminy Stargard Szczeciński w sprawie ustanowienia 

pomników przyrody 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/7/19 w sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Stargard w 2019 r. 
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Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/8/19 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy 

Komisja 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Nie głosował 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/9/19 w sprawie ustalenia wysokości 

i warunków udzielania bonifikat od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 

gruntowych, zabudowanych na cele mieszkaniowe, stanowiących własność Gminy 

Stargard 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały pod roboczym numerem VI/10/19 w sprawie wystąpienia ze Związku 

Gmin Dolnej Odry 

Radny Sebastian Janiak odniósł się do przygotowywanej analizy zagospodarowania 

odpadów przez powołaną komisję, która ma działać do 5 kwietnia i poprosił, Zastępcę Wójta 

Gminy, aby Komisja przygotowała ją do piątku. 

Odpowiadając na prośbę radnego Sebastiana Janiaka Zastępca Wójta Gminy Marek 

Gardygajło, powiedział, że postara się przedstawić to, co wypracuje komisja, ale nie 

obiecuje, że będzie to w takim wydaniu jak zamierzał przygotować i przedstawi zarys tej 

koncepcji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda powiedział, że 

rozumie, iż na sesji będzie ona przedstawiona przed podjęciem uchwały. 

Komisja jednogłośnie tj. 4 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

AD 3. Rozpatrzenie petycji i wypracowanie stanowiska 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpoczęła dyskusję od stwierdzenia, czy złożone pismo 

odnośnie budowy oświetlenia w miejscowości Lipnik, zgodnie z przepisami spełnia warunki 

petycji czy też jest to wniosek. 

W toku dyskusji Komisja ustaliła stanowisko, że nie jest to petycja i należy zasięgnąć jeszcze 

w tej sprawie opinii radcy prawnego, czy właściwie te pismo zakwalifikowano, jako wniosek 

do budżetu i jak tę sprawę rozstrzygnąć. 

AD 4. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda poruszył temat 

budowy studni w Sownie przy rozbudowie szkoły, oraz rozbieżności pomiędzy planowanymi 

kosztami wykonania, a kosztami, które mogą być rzeczywiste, ponieważ trzeba zwiększyć 
głębokość studni do 127 m głębokości. Temat ten pojawił się na wczorajszym wyjeździe 

Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu, której członkiem jest również radny 

Paweł Żmuda, a która udała się w teren pod kątem informacji na temat gospodarki gruntami 

i nieruchomościami oraz utrzymaniu gminnych obiektów użyteczności publicznej i była 

między innymi na terenie szkoły w Sownie. Następnie Przewodniczący Komisji Paweł 

Żmuda zapytał Wójta Gminy, czy gmina w związku w tą rozbieżnością będzie występować 
do firmy, która przeprowadziła badania geologiczne. 

Kolejny poruszony przez Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pawła 

Żmudę temat, to rozbudowa drogi gminnej w Grzędzicach na odcinku od ronda w Lipniku do 

przejazdu kolejowego. Radny Paweł Żmuda powiedział, iż wcześniej myślał, że na tym 
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odcinku będzie również wymieniana nawierzchnia drogi. Jednak na wczorajszym wyjeździe 

kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk powiedziała, że na 

tym odcinku będzie robiona tylko ścieżka pieszo – rowerowa. Po tym jak Radny Paweł 

Żmuda zapytał o to, czy będą pozyskiwane środki z Funduszu Dróg Samorządowych i na 

jakie drogi, kierownik referatu inwestycji odpowiedziała, że w pierwszej kolejności będzie to 

ten odcinek drogi w Grzędzicach.  

Natomiast Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że to, iż nawierzchnia na tym odcinku 

drogi nie będzie wymieniana jest wynikiem z zejścia z kosztów, które trzeba było zrobić, aby 

móc przystąpić do realizacji tej inwestycji. 

Następnie Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda odniósł się do tematu wykonania zjazdu 

z drogi krajowej nr 20 w miejscowości Kiczarowo i powiedział, że kierownik Pani Beata 

Wilk podczas wczorajszego wyjazdu wyjaśniła, iż wykonanie zjazdu przez Gminę to był 

wymóg i warunek Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Radny Sebastian Janiak natomiast poruszył temat przyznawania dotacji dla LZS po ocenie 

komisji konkursowej wniosków złożonych przez kluby sportowe. 

Radny Paweł Szutkowski powiedział, że nie wszystkie kluby spełniły wymogi punktacji. 

Następnie omówił, na jakich zasadach i kryteriach była przyznawana punktacja przez komisję 
konkursową dla wnioskujących klubów. Radny Paweł Szutkowski powiedział, również 
o rozbieżnościach dotyczących warunków, jakie mają kluby, podając, jako przykład 

utrzymanie nawierzchni boisk sportowych. Jednocześnie radny Paweł Szutkowski, iż na 

dziesięć klubów, dziewięć klubów złożyło wnioski, a trzy kluby nie otrzymały dotacji. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski wyjaśnił, że komisja przedstawiła wniosek. Jednocześnie 

powiedział, że jeszcze zanim podejmie decyzję, chce poznać stanowisko radcy prawnego. 

Wójt Gminy wyjaśnił również, że w latach wcześniejszych za niezgodną z przepisami pomoc 

dla jednego z klubów, musiał zapłacić karę, ponieważ została naruszona dyscyplina 

finansowa.  

Następnie Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda poruszył temat OSP Żarowo 

i możliwości pozyskania grantów w ramach Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego, 

ponieważ nie wpłynął żaden wniosek do Komendanta Wojewódzkiego. OSP Żarowo 

chciałoby pozyskać środki na modernizację budynku w kwocie 100 tys. zł, ale warunkiem jest 

wkład własny w kwocie 30 tys. zł.  

Radny Sebastian Janiak natomiast zaproponował, aby zastanowić się nad zmianą formy 

finansowania OSP i wprowadzeniem dotacji na utrzymanie jednostek OSP, tak jak to 

funkcjonuje w innych gminach. 

W toku dyskusji na temat finansów OSP, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska 

poinformowała, jakie środki na ten cel i na poszczególne zadania są zaplanowane w budżecie 

w 2019 roku. 

Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda podkreślił, że skoro jest taka możliwość na 

pozyskanie funduszy to warto byłoby o te środki wystąpić. 

Następnie Przewodniczący Komisji Paweł Żmuda odniósł się do przygotowanej informacji 

na temat gospodarki gruntami i poprosił o wyjaśnienie, czego dotyczyło porozumienie 

w sprawie z zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości przekazane na rzecz Powiatu 

Stargardzkiego. 

Wójt Gminy Jerzy Makowski i Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska wyjaśnili, że 

chodzi tu zrzeczenie się odszkodowania za nieruchomości gminne przejęte przez Powiat 

w związku budową drogi w Żarowie i Golczewie, i przeznaczenie, jako wkładu finansowego 

Gminy do budowy ronda w Lipniku, które w największej mierze przydaje się mieszkańcom 

Lipnika i Grzędzic. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Paweł Żmuda zapytał o pozwolenie 

z Sanepidu dla nowej części cmentarza w Pęzinie, gdyż w funduszu sołeckim są zaplanowane 

środki na wykonanie ścieżki z kostki brukowej na tej części i warto, aby było wiadomo, co 

z pozwoleniem przed wykonaniem tej ścieżki. Wójt Gminy Jerzy Makowski odpowiedział, 

że wyjaśni tę sprawę. 

Odpowiadając na pytanie radnego Pawła Szutkowskiego o kwestię uregulowania użyczenia 

boiska w Skalinie, Wójt Gminy Jerzy Makowski powiedział, że sprawdzi jak ta sprawa 

wygląda. 

Radny Sebastian Janiak poprosił, aby projekty uchwał na sesję były publikowane na BIP 

z odpowiednim wyprzedzeniem.  

AD 5. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji Paweł Żmuda podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 
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